

Resolved that the Standing Committee appointed for the present session, on subject of printing, viz.: the Hon. Messrs. Simpson, Burnham, Reesor, Olivier, Sanborn, Dumouchel, Skead, Anderson, Locke, Steeves, Odell, and Bureau be instructed to act on behalf of the House with the Committee of the House of Commons, as a Joint Committee of both Houses on the subject of printing, as desired in their message of this day, and that the foregoing resolutions be communicated to the House of Commons by one of the Masters in Chancery.—Carried.

Hon. Mr. Bureau moved, seconded by the **Hon. Mr. Ryan**, that an humble Address be presented to His Excellency the Governor General, praying that His Excellency will be pleased to cause to be laid before this House copies of,

1st. All papers and documents relating to the accusation, trial and condemnation of the Rev. John McMahon, a Roman Catholic Priest, after the invasion of Fenians in the County of Welland, in the Province of Ontario, on the second day of June, 1866.

2nd. All petitions and memorials praying for the pardon of the said Rev. John McMahon or the commutation of his sentence.

3rd. Any notes or reports of the Judge who presided at the trial of the said Rev. John McMahon, addressed to the Governor in Council, and all reports of Council or Orders in Council on the above subject.

He said, the object he sought to attain in moving for this address, was to procure the documents which served as the basis of the accusation and condemnation of the Rev. John McMahon, a Catholic priest, now detained in the Provincial Penitentiary for having followed the Fenian invasion on the 2nd June, 1866. John McMahon, and another minister of the Gospel, David F. Lumsden, who belonged to some Protestant denomination, had accompanied the Fenians, in order to administer unto the wounded and the dying the consolations of religion. Having both been put upon their trial, at the Toronto Assizes of October, 1866, Lumsden was acquitted, and McMahon was found guilty, and sentenced to death; but the sentence of McMahon was afterwards commuted by the Governor General to one of incarceration for life in the Provincial Penitentiary. The respect which should ever surround the administration of justice imposed on him, as a duty, silence as to the incidents of that trial. The conviction of McMahon by a jury composed of men entirely strangers to the religious belief of the accused, of men influ-

Résolu que le Comité permanent des Impressions, formé pour la durée de la présente session, et comprenant MM. Simpson, Burnham, Reesor, Olivier, Sanborn, Dumouchel, Skead, Anderson, Locke, Steeves, Odell et Bureau, soit chargé d'agir au nom du Sénat de concert avec le Comité de la Chambre des Communes, en qualité de Comité conjoint des deux Chambres au sujet des Impressions, conformément au message reçu ce jour, et que ces résolutions soient communiquées à la Chambre des Communes par un des conseillers en Chancellerie.—Adopté.

L'honorable M. Bureau propose, appuyé par **l'honorable M. Ryan**, qu'une humble adresse soit présentée à Son Excellence le Gouverneur Général, le priant de bien vouloir faire déposer à la Chambre des copies:

1°, de tous les écrits et documents concernant l'accusation, le procès et la condamnation du R.P. John McMahon, prêtre catholique romain, à la suite de l'invasion des Fenians dans le comté de Welland de la province d'Ontario, le deuxième jour de juin 1866.

2°, de toutes les pétitions et requêtes demandant le pardon dudit R.P. John McMahon ou la commutation de sa peine.

3°, des notes et rapports du juge ayant présidé au jugement dudit R.P. John McMahon, adressés au Gouverneur en Conseil, et de tous rapports du Conseil ou des décrets du Conseil sur le sujet précité.

En proposant cette adresse il vise à obtenir les documents ayant servi de base à l'accusation et la condamnation du R.P. John McMahon, prêtre catholique, détenu actuellement au pénitencier provincial pour s'être rallié aux Fenians le 2 juin 1866. John McMahon et un autre ministre du culte, David F. Lumsden, qui appartient au culte protestant, avaient accompagné les Fenians pour administrer aux blessés et aux mourants des secours spirituels. Après avoir été tous deux traduits en justice aux assises de Toronto en octobre 1866, Lumsden fut acquitté tandis que McMahon fut reconnu coupable et condamné à mort. Mais la sentence de McMahon fut par la suite commuée par le Gouverneur Général à la prison à vie au pénitencier provincial. Le respect qui doit toujours entourer l'administration de la justice lui imposait le silence sur les incidents touchant au procès. La condamnation de McMahon par un jury composé d'hommes tout à fait étrangers aux croyances religieuses de l'accusé et sans doute influencés par un juste sentiment d'indignation à la pensée que des braves et honorables jeunes gens de la